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Zápisnica 
 

z rokovania Rady vlády SR pre mimovládne neziskové organizácie dňa 27.09.2007 
od 14.00 hod na Úrade vlády SR, miestnosť č. 004 

 
 
 
 
Prítomní: viď podľa prezenčnej listiny 
Ospravedlnení: p. Habánik, št. tajomník MŠ SR, p. Rovný, riaditeľ Úradu verejného 
                         zdravotníctva SR 
 
 
Program rokovania: 
 

1. Otvorenie. 
2. Informácia o aktivitách Sekcie ľudských práv a menšín Úradu vlády SR v oblasti 

spolupráce s tretím sektorom v r. 2007. 
3. Pracovné návrhy aktivít Rady v nadchádzajúcom období. 
4. Rôzne. 
5. Záver. 

 
 
Zápis 
 
1. Otvorenie 
 
Rokovanie otvoril predseda Rady vlády SR pre mimovládne neziskové organizácie (ďalej len 
„Rada“) podpredseda vlády SR pre vedomostnú spoločnosť, európske záležitosti, ľudské 
práva a menšiny pán Dušan Čaplovič. Privítal zúčastnených; uviedol, že z časových dôvodov 
si  všetci prítomní prevzali menovacie dekréty pri podpisovaní prezenčnej listiny, priblížil 
program rokovania a vyzval členov Rady k pripomienkovaniu a doplneniu navrhnutého 
programu. Program bol prijatý bez pripomienok. Požiadal tajomníka Rady pána Mareka 
Lisánskeho o prezentáciu aktivít Sekcie ľudských práv a menšín v oblasti spolupráce s tretím 
sektorom v r. 2007. 
 
2. Informácia o aktivitách Sekcie ľudských práv a menšín Úradu vlády SR v oblasti 
spolupráce s tretím sektorom v r. 2007.  
 
Marek Lisánsky, tajomník Rady, poverený riadením Sekcie ľudských práv a menšín ÚV SR 
1/ Priblížil členom Rady aktivity SĽPM ÚV SR v oblasti spolupráce s tretím sektorom v r. 
2007 v rámci: 

- „Európskeho roka rovnakých príležitostí pre všetkých 2007“, 
- „Akčného plánu predchádzania všetkým formám diskriminácie, rasizmu, xenofóbie, 

antisemitizmu a ostatným prejavom intolerancie na obdobie rokov 2006 – 2008“, 
- programu PROGRESS,  
- prípravy návrhu zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 365/2004 Z. z.  

o rovnakom zaobchádzaní v niektorých oblastiach a o ochrane pred diskrimináciou a o 
zmene a doplnení niektorých zákonov (antidiskriminačný zákon) v znení nálezu 
Ústavného súdu Slovenskej republiky č. 539/2005 Z. z. a zákona č. 326/2007 Z. z.. 

Prezentovaný materiál bol členom Rady odovzdaný na rokovaní a je prílohou tejto zápisnice. 
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PPVL Dušan Čaplovič  
V závere tohto bodu uviedol, že po ukončení transpozície smernice Rady 2004/113/ES do 
antidiskriminačného zákona bude potrebné uskutočniť transpozíciu ďalšej smernice, ktorá je 
v gescii MPSVR SR.   
 
3. Pracovné návrhy aktivít Rady v nadchádzajúcom období 
 
PPVL Dušan Čaplovič vyzval členov Rady na prezentáciu písomne zaslaných návrhov aktivít 
Rady v nadchádzajúcom období, ktoré boli súčasťou podkladových materiálov 
distribuovaných účastníkom na rokovaní Rady.     
 
Helena Woleková, SocioFórum 
1/ Prezentovala návrh účasti MNO v monitorovacích výboroch pre implementáciu operačných 
programov. V každom monitorovacom výbore by mali byť minimálne dvaja zástupcovia 
MNO a v niektorých prípadoch aj viacerí zástupcovia. Kandidátov by nominovali platformy 
zastúpené v Rade a schvaľovala by ich Rada. Proces nominácie by zabezpečil sekretariát 
Rady formou „per rolam“. Požiadala PPVL Dušana Čaploviča, aby informoval príslušných 
ministrov, ktorí sú na čele riadiacich orgánov, aby pri nomináciách MNO postupovali 
uvedeným spôsobom.        
2/ Informovala o Fonde pre MNO, ktorý je súčasťou nórskeho finančného mechanizmu. 
Požiadala PPVL Dušana Čaploviča, aby vstúpil do procesu uzatvárania zmlúv medzi 
sprostredkovateľmi a Úradom vlády SR, ktoré nie sú podpísané z dôvodu nedostatočného 
zabezpečenia finančných tokov pre sprostredkovateľov, pričom nositeľmi kurzových strát sú 
sprostredkovatelia a koneční prijímatelia.    
 
PPVL Dušan Čaplovič 
1/ Uviedol, že v niektorých monitorovacích výboroch sú zastúpené MNO. V tejto súvislosti 
bude potrebné vyriešiť aj otázku prípadného konfliktu záujmov zástupcov MNO.  
2/ Problematiku nórskeho finančného mechanizmu bude konzultovať s GR Sekcie riadenia 
a implementácie zahraničnej finančnej pomoci ÚV SR.     
 
Marcel David Zajac, Ekofórum 
1/ Kritizoval skutočnosť, že prijatím novely zákona o dani z príjmov v decembri 2006 boli 
z asignačného mechanizmu vynechané, ako možní príjemcovia asignácie, MNO pôsobiace 
v oblastiach „ochrana a tvorba životného prostredia“ a „ochrana ľudských a občianskych 
práv“. Položil otázku, či ochrana životného prostredia nie je v Slovenskej republike 
považovaná za verejno-prospešnú činnosť? Uvedené oblasti je potrebné doplniť do zákona 
o dani z príjmov, ktorý bude v najbližšom období novelizovaný. MNO sa snažili riešiť tento 
problém prostredníctvom poslaneckých návrhov od decembra 2006 už 3-krát.    
2/ Uviedol, že štát pristupuje selektívne k občanom s rôznym typom postihnutia (komunikácia 
s nevidiacimi, so sluchovo postihnutými). Je potrebné komplexné riešenie vo viacerých 
prípadoch a pre viaceré skupiny občanov s rôznym typom postihnutia. Okrem legislatívnej 
zmeny je rovnako potrebná aj systémová zmena prístupu inštitúcií. Predložil návrh vytvorenia 
inštitúcie, v ktorej by boli poskytované služby rovnako pre všetkých občanov a kde by 
zdravotne postihnutí občania dostali špeciálnu starostlivosť (poskytovanie informácií, 
služieb).            
 
Peter Kažimír, štátny tajomník MF SR 
Reagoval na vystúpenie p. Zajaca ohľadom asignačného mechanizmu a uviedol, že MF SR 
nevidí problém v rozšírení možností použitia asignácie. Navrhol, aby sa prostredníctvom 
Rady odporučilo vláde SR riešenie tejto otázky. Vláda SR už schválila návrh zákona o dani 
z príjmov, ktorý bude v mesiacoch október/november prerokovaný v NR SR, a preto je 
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v súčasnosti možná zmena už len v NR SR. Zo strednodobého hľadiska sa MF SR bude 
usilovať o postupné nahradenie asignačného mechanizmu systémom darov zo strany donorov.    
 
Marcel David Zajac, Ekofórum 
Uviedol, že jeden z koaličných partnerov je proti tomuto zámeru, ale zodpovednosť by malo 
mať politické zoskupenie ako celok. Podporil návrh sformulovania odporúčania zo strany 
Rady, ktoré by ovplyvnilo legislatívny proces. Zdôraznil, že MNO ide predovšetkým 
o asignáciu fyzických osôb. Asignácia ako nástroj nepriamej podpory pomáha MNO, aby 
mali ekonomickú kondíciu, ktorá je nevyhnutná pri projektoch z fondov EÚ a v iných 
finančných mechanizmoch. 
 
Marek Lisánsky, tajomník Rady, GR SĽPM ÚV SR 
V nadväznosti na prijatie odporúčania Radou uviedol, že podľa čl. 6 štatútu môže Rada prijať 
stanoviská, ktoré predseda Rady - PPVL Dušan Čaplovič môže tlmočiť na rokovaní vlády SR.  
 
Marcel David Zajac, Ekofórum 
Položil otázku, či by bolo možné zo strany predkladateľa novely zákona – MF SR, doplniť 
predmetné ustanovenia do asignačného mechanizmu ešte pred 1. čítaním v NR SR.  
 
Peter Kažimír, štátny tajomník MF SR 
Na otázku p. Zajaca odpovedal, že z technického hľadiska to už nie je možné, keďže materiál 
bol schválený vládou. MF SR môže osloviť predsedu Výboru NR SR pre financie, rozpočet 
a menu a zorganizovať stretnutie na túto tému. 
 
Ivo Slávka, Iniciatíva Inakosť 
Vyjadril súhlas s prijatím odporúčania v oblasti asignácie daní, ktoré by zaviazalo vládu SR 
alebo MF SR pripraviť novelu alebo pozmeňovací návrh v rámci 1., 2. alebo 3. čítania v NR 
SR. Zdôraznil, že pre mnohé MNO je dôležitá aj asignácia právnických osôb. 
 
Peter Kažimír, štátny tajomník MF SR 
Reagoval na vystúpenie p. Slávku a uviedol, že z technického hľadiska musí návrh 
vypracovať poslanec NR SR, s ktorým musí MF SR ako predkladateľ súhlasiť. MF SR bude 
viazané rozhodnutím Rady alebo vlády SR.   
 
Mária Orgonášová, Asociácia organizácií zdravotne postihnutých občanov SR  
1/ K druhému návrhu p. Zajaca uviedla, že sprístupnenie výkonu verejnej správy pre občanov 
so zdravotným postihnutím nie je dostatočné - 70 – 80% inštitúcií verejnej správy je stále 
vysoko bariérových. Jednou z nich je aj samotná budova ÚV SR, ktorá nemá zábradlie do 
budovy, ani nájazdovú rampu.  
2/ Asociácia sa už dlhé roky venuje odstraňovaniu bariér. Bariéry je potrebné odstraňovať aj 
v informovanosti zrakovo a sluchovo postihnutých.  
3/ Mnoho ľudí so zdravotným postihnutím sa obracia na asociáciu s právnymi problémami pri 
riešení civilných sporov a tá sa nemá na koho obrátiť.  
4/ Zdôraznila, že v súlade so smernicou Európskej komisie je potrebné podporovať 
odstraňovanie bariér do roku 2015. 
5/ Podporila návrh p. Zajaca - vytvoriť asistenciu, ktorá by pomohla pri zastupovaní ľudí 
s rôznym druhom zdravotného postihnutia pri riešení problémov v právnej oblasti.  
 
Emília Kršíková, štátna tajomníčka MPSVR SR 
1/ V nadväznosti na vystúpenie p. Orgonášovej vyjadrila súhlas s tým, že bariéry existujú       
v informačnej a v technickej oblasti a je potrebné ich riešiť inštitucionalizovane.  
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2/ Právne poradenstvo pre občanov so zdravotným postihnutím by malo byť koncentrované 
v Centre právnej pomoci, ktoré patrí pod MS SR. Centrum je potrebné posilniť tak, aby 
mohlo poskytovať právnu pomoc aj pre ľudí so zdravotným postihnutím v hmotnej núdzi.    
 
Branislav Mamojka, Národná rada občanov so zdravotným postihnutím v SR 
1/ Vyzdvihol, že prezident SR včera podpísal Dohovor OSN o právach osôb so zdravotným 
postihnutím v New Yorku.   
2/ Podporil iniciatívu p. Zajaca v oblasti riešenia znevýhodneného postavenia občanov so 
zdravotným postihnutím. Navrhol uskutočniť dôkladnú analýzu používaných pojmov 
v súvislosti s prístupnosťou.   
3/ Vyjadril súhlas s návrhom nominačného mechanizmu p. Wolekovej.   
 
Ľubomír Dobrík, Asociácia telovýchovných jednôt a klubov SR 
1/ Zdôraznil, že štát by mal venovať zvýšenú pozornosť problému nedostatočných 
pohybových aktivít obyvateľstva. 
2/ Navrhol daňovo zvýhodniť športové spolky. 
3/ Navrhol podporiť dobrovoľníkov v športových hnutiach, napríklad prostredníctvom 
príspevkov zo strany štátu alebo prostredníctvom zvýhodnenia sociálneho (dôchodkového) 
zabezpečenia.   
4/ Položil otázku, či majú členovia Rady informácie o pripravovanom novom zákone 
o spolkoch, ktorý pripravuje MV SR.  
 
Emília Kršíková, štátna tajomníčka MPSVR SR 
1/ V reakcii na vystúpenie p. Dobríka uviedla, že MPSVR v súčasnosti dokončuje novelu 
zákona o službách v zamestnanosti. V rámci novely chce MPSVR zaviesť nový nástroj 
aktivácie nezamestnaných – príspevok na aktivačnú činnosť formou dobrovoľníckej služby 
určený pre dlhodobo nezamestnané osoby.  
2/ V oblasti dôchodkového systému nie je možné zavádzať prvky pozitívnej ani negatívnej 
diskriminácie.  
 
Juraj Hladký, Vidiecky parlament 
1/ Zdôraznil, aby v rámci novely zákona o športe bol kladený dôraz na športové spolky, ktoré 
vykonávajú širokú verejnoprospešnú činnosť.    
 
Peter Kažimír, štátny tajomník ,MF SR 
1/ V reakcii  na  vystúpenie  p. Dobríka, uviedol,  že  každoročne sa na oblasť športu 
vynakladá 1,2 mld. Sk z rozpočtovej kapitoly MŠ SR. Z uvedeného dôvodu by adresátom 
námetov p. Dobríka okrem ústredných orgánov štátnej správy mali byť aj slovenské športové 
zväzy a asociácie.   
2/ K otázke daňového zvýhodnenia športových spolkov uviedol, že MF SR nemôže pripúšťať 
žiadne výnimky.  
 
Anna Moravová, MS SR 
V reakcii na otázku p. Dobríka reagovala, že návrh zákona o spolkoch v gescii MV SR je 
v štádiu legislatívnych príprav. Zákon sa bude zaoberať všetkými MNO zaregistrovanými na 
MV SR.    
 
PPVL Dušan Čaplovič 
1/ V reakcii na vystúpenie p. Wolekovej uviedol, že v Monitorovacom výbore pre Nórsky 
finančný mechanizmus sú traja zástupcovia MNO.  
2/ Prvá zmluva medzi Národným kontaktným bodom pre Nórsky finančný mechanizmus (ÚV 
SR) a sprostredkovateľmi (MNO) sa má podpísať 1.10.2007 a ďalšie zmluvy sú už schválené 
a budú taktiež podpísané.  
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Peter Medveď, Nadácia Ekopolis 
K problematike podpísania zmlúv uviedol, že zmluva s Nadáciou Ekopolis bola už podpísaná, 
napriek tomu, že sú v nej nevýhodné ustanovenia pre nadáciu.  
 
PPVL Dušan Čaplovič 
Požiadal p. Medveďa, aby zaslal PPVL zoznam pripomienok k zmluve. Pripomienky PPVL 
prerokuje v rámci porady s GR príslušnej sekcie.  
   
Helena Woleková, SocioFórum 
Uviedla, že Sociofórum ešte nerokovalo a nepodpísalo zmluvu s ÚV SR. Zo strany ÚV SR 
a MF SR sú potrebné politické záruky.     
 
PPVL Dušan Čaplovič 
V reakcii na p. Wolekovú uviedol, že v prípade podpísania zmlúv v rámci Nórskeho 
finančného mechanizmu je potrebné vytvoriť „tripartitu“ medzi ÚV SR, MF SR a MNO.   
 
Peter Kažimír, štátny tajomník ,MF SR 
V reakcii na p. Wolekovú uviedol, že MF SR potrebuje od MNO formálnu žiadosť, na ktorú 
bude MF SR reagovať v písomnej podobe alebo v rámci rokovaní.  
 
Sayon Camara, Združenie Afričanov a priateľov Afriky na Slovensku 
1/ Vyjadril vďaku za možnosť byť členom Rady a reprezentovať africké komunity v SR. 
2/ Navrhol vytvorenie pracovnej skupiny, ktorá bude monitorovať a analyzovať problémy 
súvisiace s vývojom medziľudských vzťahov a multikultúrnym životom v SR a navrhovať 
riešenia problémov spolužitia.       
3/ Definoval tri oblasti pôsobenia pri riešení integračných problémov občanov rôznych 
národností: organizovanie televíznych diskusií pod názvom „Občianske integračné fórum“; 
učiteľské činnosti vzdelaných občanov tmavej pleti; založenie zmiešaných mládežníckych 
športových klubov.  
 
PPVL Dušan Čaplovič 
1/ Reagoval na vystúpenie p. Camaru a uviedol, že organizovanie televíznych diskusií je 
možné navrhnúť formou odporúčania Rade STV aj zo strany Rady. 
2/ V nadväznosti na návrhy p. Dobríka uviedol, že pre takého návrhy je možné vytvoriť 
priestor. Prostredníctvom projektov je potrebné zvýšiť podporu regionálnemu detskému 
a mládežníckemu športu.     
 
Zdena Bartošová, Nadácia Výskum rakoviny 
1/ Vyjadrila vďaku za možnosť byť členkou Rady.    
2/ Predstavila ciele Nadácie Výskum rakoviny.  
3/ Navrhla: 
- zdokonaliť legislatívu pre pôsobenie MNO; 
-  diskutovať o možnostiach efektívnejšej spolupráce ministerstiev a tretieho sektora a o 

prerozdelení úloh; 
-  vytvoriť novú koncepciu a mechanizmov finančnej podpory tretieho sektora z finančných 

prostriedkov štátneho rozpočtu a zo štrukturálnych fondov EÚ;  
-  vypracovať porovnávaciu štúdiu podpory tretieho sektora v SR a vo vyspelých štátoch; 
-  analyzovať verejnoprospešnosť MNO v SR a diskutovať o otázke možnosti 

akreditovaných MNO; 
-  iniciovať prehodnotenie koncepcie štátnej politiky v oblasti hazardných hier; 
-  analyzovať financovanie a činnosť MNO pri obchodných spoločnostiach.     
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PPVL Dušan Čaplovič 
1/ Reagoval na vystúpenie p. Bartošovej a uviedol, že niektoré návrhy sa týkajú legislatívnych 
procesov. Iniciatívy v tejto oblasti už smerujú aj z iných organizácií. Rada môže 
prostredníctvom Legislatívnej rady vlády SR alebo prostredníctvom ministerstiev vstupovať 
do legislatívnych procesov.  
2/ Je potrebné výraznejšie využitie prostriedkov z hazardných hier na adresnú podporu aktivít 
ako napr. šport, telovýchova, kultúra, zdravotníctvo a pod..  
3/ Analýzu financovania MNO je vhodné uskutočniť, ale po vzájomnej dohode a diskusii.  
4/ Zdôraznil, že je dôležitá aj kontrola výsledkov projektov, ktoré získali finančnú podporu. 
 
Iveta Liberková, Spoločnosť ľudí dobrej vôle 
1/ Kriticky zhodnotila spôsob financovania projektov z európskych fondov. 
2/ Uviedla, že mnohé MNO musia žiadať úvery od komerčných bánk na vykrytie časových 
sklzov od platobných jednotiek, čo prispieva k likvidácii MNO.   
3/ Navrhla pokračovať v aktivitách, ktoré boli odskúšané a realizované ako nové formy 
činnosti napr. v rámci IS EQUAL.   
 
PPVL Dušan Čaplovič 
1/ Reagoval na p. Liberkovú a zdôraznil, že vždy presadzuje precíznu disciplínu na jednej 
aj druhej strane. V rámci zákona o európskych fondoch je zakotvené, že prijímatelia aj 
poskytovatelia musia dodržiavať disciplínu. Najväčšie problémy sú s oneskoreným čerpaním 
prostriedkov z ESF na MŠ SR a MPSVR. Z odbornej analýzy vyplynulo, že čerpanie bolo zle 
nastavené a je potrebné ho prehodnotiť. Jednou z príčin boli aj personálne poddimenzované 
ministerstvá na útvaroch zodpovedných za implementáciu štrukturálnych fondov. Z tohto 
dôvodu sa v tomto roku pristúpilo k zvýšeniu počtov týchto pracovníkov. PPVL sa zúčastní 
rokovaní k tejto problematike na MPSVR, MV RR a MŠ SR.            
 
Jaroslava Farkašová, Ľudia proti rasizmu 
1/ Kriticky zhodnotila financovanie projektov v rámci Nórskeho finančného mechanizmu       
a v rámci Európskeho roka rovnakých príležitostí.  
2/ Uviedla, že dochádza k meškaniu podpísania zmlúv, ktoré sú jednostranne formulované     
a sú v neprospech MNO.  
3/ Ďalším problémom je neskoré dofinancovanie projektov z fondov EÚ, ktoré spôsobuje 
úverovanie MNO komerčnými bankami. Úvery a poplatky za úver nie sú opodstatnenými 
výdavkami a nemôžu byť uhradené z fondov EÚ.    
4/ Navrhla, aby MNO zastúpené v Rade mali v zmysle štatútu Rady možnosť spolupracovať 
s ústrednými orgánmi štátnej správy na príprave grantových zmlúv aj v rámci Nórskeho 
finančného mechanizmu.     
 
PPVL Dušan Čaplovič 
1/ Reagoval na vystúpenie p. Farkašovej a uviedol, že má záujem, aby sa tieto problémy 
vyriešili. V súvislosti s prípravou Európskeho roka rovnakých príležitostí bol aj zo strany 
Európskej komisie realizovaný zdĺhavý proces.  
2/ Na druhej strane je potrebné nadviazať vzájomný dialóg a komunikáciu, pretože rovnaké 
problémy ako MNO majú aj samosprávy. 
3/ S cieľom zjednodušiť byrokraciu v SR je nevyhnutné, aby sa celý systém administratívnej 
náročnosti v rámci fondov EÚ na roky 2007 - 2013 zjednodušil.  
4/ Zdôraznil, že niektoré ustanovenia zmlúv boli formulované podľa požiadaviek EÚ (ako 
štandardných zmlúv).   
 
Peter Kažimír, štátny tajomník ,MF SR 
1/ V nadväznosti na vystúpenie p. Farkašovej uviedol, že došlo k presunu kompetencií medzi 
ÚV SR a MF SR. Presun mohol spôsobiť určité problémy.  
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2/ Z hľadiska systémového riešenia je pre MF SR dôležité vedieť, s kým z MNO je možné 
rokovať. Je potrebné, aby z členov Rady vznikla pracovná skupina/výbor na posúdenie tejto 
problematiky.  
 
Ivo Slávka, Inakosť  
Uviedol, že je potrebná vzájomná efektívna komunikácia pri dodržiavaní zmlúv, aby sa 
zamedzovalo vzniku zbytočných problémov. 
 
Marek Lisánsky, tajomník Rady, GR SĽPM ÚV SR 
Reagoval na diskusiu k financovaniu projektov z európskych fondov a uviedol, že štát je 
garantom pre EK a ak dochádza k porušeniu k záväzkov voči EK a ŠF, je zaťažovaný štátny 
rozpočet. Prioritou je nastaviť projekty tak, aby nedošlo k sankciám na žiadnej strane. SĽPM 
ÚV SR sa usiluje o vytvorenie čo najtransparentnejšieho procesu.  
 
Ladislav Richter, Rada mimovládnych organizácií rómskych komunít  
1/ Položil otázku, prečo sú MNO diskriminované v oblasti zálohových platieb voči štátnej 
správe? 
2/ Zdôraznil, že ak budú zálohové platby, bude sa čerpať minimálne na 70%. 
3/ Súhlasil s návrhom p. Wolekovej s účasťou MNO v monitorovacích výboroch pre 
implementáciu operačných programov, ale za predpokladu, že členovia monitorovacích 
výborov nebudú zainteresovaní na projektoch a nebudú ich realizovať.     
 
Ivo Slávka, Iniciatíva Inakosť 
1/ Zdôraznil, že je potrebné prijať v SR zákon o životnom partnerstve dvoch osôb rovnakého 
pohlavia do konca volebného obdobia a uviedol subjektívne a objektívne dôvody na jeho 
prijatie.    
2/ Prezentoval námety krokov vedúcich k prijatiu zákona o o životnom partnerstve dvoch 
osôb rovnakého pohlavia. Požiadal, aby bolo o jednotlivých námetoch hlasované v rámci 
Rokovacieho poriadku Rady.     
 
PPVL Dušan Čaplovič 
1/  Reagoval na vystúpenie p. Slávku a uviedol, že štatút Rady neumožňuje ukladať úlohy 
alebo odporúčania jednotlivým ministerstvám. Rada môže pripraviť odporúčania pre vládu 
SR. 
2/ Program Iniciatívy Inakosť bude vyhodnotený na zatváracom podujatí v rámci Európskeho 
roka rovnosti príležitostí v decembri 2007.  
3/ Spoločnosť je potrebné pripraviť na túto tému.   
4/ Prijímanie materiálov Rady, ktoré budú mať odporúčajúci charakter a formu hlasovania 
členov Rady bude potrebné upraviť v Rokovacom poriadku Rady v spolupráci s členmi Rady.  
 
Helena Woleková, Sociofórum 
1/ V reakcii na vystúpenie p. Slávku uviedla, že táto téma je nad rámec štatútu Rady.  
2/ Ako zástupkyňa MNO Sociofórum nemá mandát od svojej platformy na rozhodovanie 
o tejto téme, ale v súlade so štatútom má mandát na zaoberanie sa opatreniami na podporu 
činnosti MNO.      
 
PPVL Dušan Čaplovič 
Vyjadril súhlas so stanoviskom p. Wolekovej a uviedol, že hlasovanie o takejto téme naozaj 
nie je upravené v štatúte. Odporučil p. Slávkovi, aby prezentoval svoje návrhy vo Výbore NR 
SR pre ľudské práva, národnosti a postavenie žien a pri iných príležitostiach.  
Juraj Hlatký, Vidiecky parlament   
V súvislosti s diskusiou o projektoch financovaných z EÚ, uviedol, že výrazným nedostatkom 
komunikácie medzi štátnou správou a MNO sú chýbajúce dôkazy o komunikácii, ktorá často 
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krát prebieha formou telefonátov alebo e-mailov. Procesy by boli zrýchlené, ak by existovali 
uvedené dôkazy.   
 
Peter Kažimír, štátny tajomník, MF SR 
1/ Reagoval na vystúpenie p. Hlatkého a uviedol, že z hľadiska administratívnych procesov 
nie je vždy chyba na strane MF SR.  
2/ Väčšinou sa problém vyskytne u sprostredkovateľských a riadiacich orgánov. 
3/ Korešpondencia medzi MF SR a sprostredkovateľskými a riadiacimi orgánmi prebieha 
minimálne v e-mailovej podobe. 
4/ Ďalším závažným problémom je fluktuácia euroúradníkov.  
 
Marek Lisánsky, tajomník Rady, GR SĽPM ÚV SR 
Reagoval na vystúpenie p. Hlatkého a uviedol, že rozhodovací proces v štátnej správe je úplne 
odlišný od rozhodovacieho procesu v treťom sektore, čo je potrebné rešpektovať. 
 
4. Rôzne 
 
Iveta Liberková, Spoločnosť ľudí dobrej vôle 
Zdôraznila, že Rada by mala nadniesť všeobecné problémy a ciele tretieho sektora a MNO za 
určité sekcie a prijať riešenia prediskutovaných problémov.    
 
Helena Woleková, Sociofórum 
Položila otázku, aké závery budú prijaté z rokovania Rady.  
 
Peter Kažimír, štátny tajomník, MF SR 
Na otázku p. Wolekovej odpovedal, že závery je potrebné rozdeliť do skupín a rozhodnúť, 
ktoré z návrhov sa sformulujú do odporúčaní. Je potrebné vytvoriť menšie pracovné tímy, 
ktoré budú spolu komunikovať. MF SR sa stotožňuje s návrhom p. Zajaca vo veci asignácii 
daní.  
 
Branislav Mamojka, Národná rada občanov so zdravotným postihnutím v SR 
Odovzdal pozvanie PPVL Dušanovi Čaplovičovi na konferenciu Národnej rady občanov so 
zdravotným postihnutím v SR, ktorá sa uskutoční dňa 9.10.2007, pri príležitosti podpísania 
Dohovoru OSN o právach osôb so zdravotným postihnutím prezidentom SR.    
 
Michaela Chalupová, Fórum pre kultúrne dedičstvo 
Navrhla, aby sa Rada rozšírila o zástupcu súčasnej živej kultúry.    
 
PPVL Dušan Čaplovič 
Reagoval na návrh p. Chalupovej a uviedol, že prijímanie členov do Rady je otvoreným 
procesom a je potrebné navrhnúť konsenzuálne relevantného zástupcu.  
 
Ľubica Gálisová, Fórum pre pomoc starším 
Navrhla, aby Rada prijala uznesenie v otázke poskytovania zálohových platieb pre projekty z 
EÚ, ktoré by sa odoslalo relevantným ministerstvám.  
 
PPVL Dušan Čaplovič 
Reagoval na návrh p. Gálisovej a uviedol, že táto problematika bude predmetom najbližšieho 
zasadnutia Koordinačného výboru.    
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5. Závery 
 

1/ SĽPM ÚV SR vypracuje a rozošle účastníkom záznam zo zasadnutia v elektronickej 
forme. 

2/  Rada schválila konsenzuálne stanovisko k rozšíreniu 2% asignácie daní o oblasti 
„ochrana a tvorba životného prostredia“ a „ochrana ľudských a občianskych práv“. 
Stanovisko Rady PPVL Dušan Čaplovič môže tlmočiť na najbližšom rokovaní vlády 
SR.    

3/ Z členov Rady vznikne pracovná skupina pre novelizáciu zákona o daniach z príjmu 
v roku 2008 pre systémové riešenie asignačného mechanizmu. Pracovná skupina bude 
reprezentovať Radu a zároveň bude partnerom pre MF SR pre túto problematiku. MF 
SR nominuje svojich zástupcov do pracovnej skupiny. 

4/ Z členov Rady vznikne pracovná skupina pre vypracovanie vzorových zmlúv, ktoré 
patria pod gesciu MF SR, ktoré nominuje svojich zástupcov do tejto pracovnej 
skupiny. 

5/  Z členov Rady vznikne pracovná skupina pre riešenie situácie zdravotne postihnutých 
občanov, ktorá bude spolupracovať s Radou vlády SR pre problematiku občanov so 
zdravotným postihnutím.    

6/ Pracovné skupiny budú zriaďované ad-hoc. SĽPM ÚV SR ako sekretariát Rady bude 
zvolávať všetky pracovné skupiny z technického hľadiska. Prizývaní budú aj 
zástupcovia príslušných rezortov.  

7/ PPVL Dušan Čaplovič otvorí problematiku zálohových platieb na Koordinačnej 
porade.  

8/ SĽPM ÚV SR požiada MV SR, aby pripravovaný návrh zákona o spolkoch MV SR 
bol predmetom rokovania Rady.   

9/ SĽPM ÚV SR vypracuje Rokovací poriadok Rady v spolupráci s p. Farkašovou z OZ 
Ľudia proti rasizmu.   

10/ SĽPM ÚV SR zabezpečí distribúciu návrhu p. Wolekovej a p. Zajaca, týkajúceho sa 
nominačného mechanizmu MNO do monitorovacích výborov fondov EÚ príslušným 
rezortom. Táto problematika bude predmetom najbližšieho rokovania Rady.   

   
 
PPVL Dušan Čaplovič sa na záver rokovania poďakoval všetkým členom za účasť a ukončil 
rokovanie. 
   
 
Za správnosť 
                    

          Marek Lisánsky 
                   tajomník Rady 
 
 
 
 
 
 
Prílohy: 
1. Informácia o aktivitách Sekcie ľudských práv a menšín Úradu vlády SR v oblasti 

spolupráce s tretím sektorom v r. 2007.  
2. Stanovisko Rady k asignácii 2% daní. 
3. Návrh pani Heleny Wolekovej nominovanej za Sociofórum a pána Marcela Zajaca 

nominovaného za Ekofórum na vytvorenie nominačného mechanizmu pre zástupcov 
MNO v monitorovacích výboroch fondov EÚ. 
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